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Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 5 af 16. juni 2011 (akt-
stykke 154, § 7)

Spørgsmål
Det fremgår af den nye kommuneaftale, at regeringen vil udvide mulighederne 
for, at kommunerne kan tage økonomiske hensyn, når de tager konkrete afgørel-
ser om hvilken støtte handicappede borgerne skal have. Hvordan vil ministeren 
sikre, at konventionen om ligebehandling af handicappede stadig overholdes?

Svar
Socialministeren har oplyst følgende:

”Der er ikke tale om, at mulighederne for at tage økonomiske hensyn i forbindelse 
med kommunale afgørelser efter serviceloven udvides. Det er tale om en præcise-
ring af et forvaltningsretligt princip, som allerede er gældende i dag, nemlig at 
kommunerne skal sørge for, at hjælpen bliver tilrettelagt på en økonomisk hen-
sigtsmæssig måde. Hvis to tilbud fx er lige egnede til at afhjælpe en borgers behov 
efter en konkret vurdering, så er det relevant at se på prisen. 

Der er med kommuneaftalen ikke ændret på borgernes rettigheder. Kommunerne 
skal fortsat levere den sociale hjælp til borgerne, som de har brug for og ret til ef-
ter serviceloven.”

Med venlig hilsen
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